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PROTOKÓŁ nr LVII/2023 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 31 maja 2023 r. w godzinach 1200 – 1830 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LVII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Romana Rynkowskiego – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnika 

Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. Powitał również przedstawicieli prasy, 

radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 23 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek obrad został 

radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 

10. „Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 maja 2023 r.  w  sprawie  wsparcia 

rozwoju społeczno-gospodarczego Suwałk w kontekście publikowanych informacji o 

zagrożeniach występujących w tzw. Przesmyku Suwalskim”. Wyjaśnił, że potrzebna jest tutaj 

szeroka debata w gronie również przedsiębiorców, parlamentarzystów itd., więc po 

wypracowaniu treści Stanowiska Prezydent wystąpi o zwołanie sesji nadzwyczajnej z udziałem 

wszystkich interesariuszy. 

Kamil Klimek powiedział, że nie ulega wątpliwości, że w tak ważnej sprawie, w sytuacji, 

która dotknęła Suwalską Specjalną Strefę Ekonomiczną i cały region jest wymagane 

poświęcenie odrębnej sesji. Wyraził nadzieję, że sprawa nie będzie odkładana w czasie.  

Jacek Juszkiewicz powiedział, że według niego debata w szerokim gronie z udziałem 

wszystkich zainteresowanych to dobry pomysł, ponieważ przyjęcie tylko Stanowiska może nie 

przynieść oczekiwanych efektów. 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania porządku obrad po zmianie.  

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) wniosek został przyjęty. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek obrad: 
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1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LVI/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

26 kwietnia 2023 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 26 kwietnia 2023 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2022. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi 

Miasta Suwałk. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium. 

10. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2022 rok.  

11. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r.  

12. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2023.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską i terenem 

kolejowym w Suwałkach.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie akcji w spółce 

Agencja Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. z siedzibą w Suwałkach.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu korzystania z szaletu miejskiego położonego na terenie Gminy Miasta 

Suwałki oraz powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z szaletu miejskiego. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041.  
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21. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

22. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LVI/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 kwietnia  

2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LVI/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 30 maja 2023 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr LVI/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

26 kwietnia 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 26 kwietnia 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 kwietnia 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Jacek Roszkowski podziękował za umieszczenie tabliczki z nazwą Bulwary im. Wacława 

Kunca. Poprosił jednocześnie, aby w tym miejscu zadbać o porządek.  

 

Jarosław Józef Kowalewski poruszył temat terenu przy ulicy Grunwaldzkiej i Chrobrego w 

kontekście zalewania, jednocześnie poprosił o uprzątnięcie tego terenu. Następnie zapytał czy 

istnieje możliwość, aby przestawić ławki, ponieważ są one przy ciągu rowerowym i jest to 

niebezpieczne dla osób, które z nich korzystają. Kolejno zapytał czy są jakieś problemy z 

tym, aby pomnik Aleksandry Piłsudskiej stanął we wskazanym przez Komitet Budowy 

Pomnika A. Piłsudskiej miejscu, czyli naprzeciwko Urzędu Miejskiego. Jak powiedział, z 

pisma Komitetu wynikało, że cały koszt budowy pomnika będzie pokryty z pieniędzy 

składkowych. Poprosił o stanowisko Prezydenta Miasta w tej sprawie.  

Marek Zborowski-Weychman zapytał, jak miejskie instytucje przygotowują się do wakacji. 
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Wspomniał, że była też sugestia, aby zrobić grafik wynajmu boisk i sal gimnastycznych w 

czasie wakacji. Zapytał, na jakim etapie jest realizacja tego pomysłu.   

Następnie powiedział, że mieszkańcy osiedla Polna napisali petycję w sprawie włączenia 

oświetlenia w godzinach nocnych przynajmniej co 2-3 latarnię.  

Kolejno zapytał czy dla wszystkich absolwentów klas ósmych, z uwagi na zwiększony 

rocznik,  wystarczy miejsc w szkołach średnich. Jednocześnie zapytał co będzie w kolejnym 

roku, kiedy rocznik będzie zmniejszony - czy nie będzie to skutkowało zwalnianiem 

nauczycieli, których teraz potrzeba więcej.   

Na koniec wspomniał, że jakiś czas temu składał interpelację w sprawie szkolnego budżetu 

obywatelskiego i wówczas z powodu pandemii nie podjęto działań w tym zakresie. Teraz 

inicjatywę tę powtórzyli radni z Klubu „Suwałki Przyszłości”. 

 

Jacek Niedźwiedzki również wspomniał o petycji mieszkańców osiedla Polna. Powiedział, 

że petycja jest skierowana do niego a podpisał ją również radny Zborowski-Weychman. 

Dodał, że problem dotyczy na pewno większej liczby osób i miejsc w mieście, dlatego 

poprosił o przyjrzenie się tej sprawie.   

 

Jarosław Schabieński powiedział, że na osiedlu, na którym mieszka niedawno wykonano 

remonty ulic, jednak według niego nawierzchnia została źle położona, ponieważ po deszczu 

bardzo długo utrzymują się kałuże.  

Następnie powiedział, że w tym roku mija setna rocznica urodzin zasłużonego dla Suwałk 

Aleksandra Seredyńskiego. Wspomniał, że w mieście jest rondo jego imienia i poprosił, aby 

postawić tam tablicę informacyjną o tejże postaci.  

Na końcu przypomniał, że składał już wniosek, aby do miejskiego kalendarza rocznic wpisać 

dzień 14 czerwca, czyli Dzień Pamięci Ofiar Niemieckich Obozów Koncentracyjnych i 

Obozów Zagłady. Zapytał czy Miasto będzie obchodzić ten dzień a jeśli tak, to w jaki sposób.  

 

 

Ad pkt. 6 

Debata nad Raportem o stanie Miasta Suwałki za rok 2022. 

– Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Raport o stanie 

Miasta Suwałki za rok 2022 rok został przedstawiony Radzie Miejskiej w ustawowym 

terminie, 

tj. do 31 maja 2023 r. Dodał, wersja elektroniczna wymienionych dokumentów znajduje się 

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Suwałkach w związku z czym 

osoby 

zainteresowane raportem mogły się nim bez przeszkód zapoznać. Dodał, że informacja 

o możliwości zabrania głosu w debacie przez mieszkańców, ze stosownym wyprzedzeniem 

czasowym została umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił prezentację na temat Raportu o 

stanie Miasta Suwałki za rok 2022 – prezentacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska  – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w debacie nad 

raportem, radni Rady Miejskiej w Suwałkach mogą zabierać głos bez ograniczeń czasowych. 

Mieszkańcy mogą zabierać głos w debacie po zgłoszeniu takiego faktu w dniu 

poprzedzającym dzień zwołania sesji, jednak do Biura Rady Miejskiej nie wpłynęły 

zgłoszenia mieszkańców. 

Dodał, że osoby zabierające głos w debacie proszone są o respektowanie przepisów prawa 

dotyczących w szczególności ochrony danych osobowych jak również ochrony dóbr 

osobistych. Przypomniał, że debata odbywa się na forum publicznym, jest transmitowana w 

Internecie oraz rejestrowana przez media, w związku z czym poprosił o odpowiedzialne 

wypowiedzi.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że w żaden sposób nie udaje się zwiększyć liczby 

mieszkańców i przekroczyć 70 tys. osób a wręcz liczba ta spada. Dodał, że atrakcyjność 

miasta jest też oceniana właśnie według wskaźników demograficznych. Jeżeli osoby z 

zewnątrz oceniają, że warto w jakimś mieście się osiedlić, to wskaźnik wzrasta, ale jeśli 

głównie młodzi nie widzą w mieście perspektyw i szans rozwoju, wyjeżdżają a wskaźnik 

liczby mieszkańców i dzietności spada. Podkreślił, że trzeba się zastanowić, co zrobić, żeby 

miasto było postrzegane jako to, w którym warto zostać czy osiedlić się. Jest to 

skomplikowany proces, ale samorząd ma na to wpływ. Strategię trzeba przygotować 

samodzielnie, ponieważ podmioty zewnętrzne często powielają te same pomysły dla wielu 

samorządów. Podkreślił, że należałoby stworzyć mechanizmy, które sprawią, że miasto 

będzie się wyróżniało na tle innych samorządów, zamiast porównywać się do innych. Dodał, 

że np. warto zwrócić uwagę na wysokość podatków. Następnie powiedział o tym, że 

mieszkańcy przenoszą się do okolicznych miejscowości w gminie Suwałki, więc Miasto musi 

przygotować atrakcyjne grunty pod zabudowę jednorodzinną. Tutaj, jak podkreślił, działania 

np. na os. Staniszewskiego zostały podjęte zbyt późno a te opóźnienia są wieloletnie.  

Na koniec zapytał, jak wygląda zatrudnienie w Urzędzie Miejskim – czy zatrudnienie 

wzrosło, zmalało czy jest na stabilnym poziomie, ponieważ dochodzą do niego głosy, że w 

niektórych wydziałach liczba pracowników wzrasta.  
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Na podsumowanie powiedział, że Miasto musi przestać porównywać się do innych i 

wypracować własne narzędzia, wizję, która pozwoli być liderem w regionie północno-

wschodnim i tu warto byłoby scalić działania Miasta z działaniami Powiatu. 

 

Kamil Klimek powiedział, że Raport pokazuje to, co się w mieście wydarzyło, ale 

uzmysławia też to, co można jeszcze zrobić. Podkreślił, że rok 2022 był rokiem bardzo 

trudnym m.in. ze względu na wybuch wojny na Ukrainie. Jak powiedział, Miasto stanęło 

wówczas w obliczu pewnych wyzwań i nie ulega wątpliwości, że naród, mieszkańcy miasta, 

suwalski samorząd zdali ten egzamin pozytywnie.   

Podkreślił, że raport to głównie statystyki. Dodał, że w XXI w. te dane powinny być 

przechowywane w formie elektronicznej i to nie tylko w zakładce poświęconej Raportowi. 

Przywołał przykład Gdyni, która ma dedykowaną stronę internetową i dane są tam na bieżąco 

aktualizowane a osoby zainteresowane mogą z nich na bieżąco korzystać.  

Dodał, że Raport pokazuje również to, że samorząd za mało korzysta z badań, które pomagają 

właściwie zaprognozować rozwój określonych dziedzin.    

Wspomniał również o alarmujących danych demograficznych w mieście oraz 

prawdopodobnym problemie z dostępnością siły roboczej.  Przypomniał, że w ubiegłym roku 

Rada Miejska przyjęła Program Rozwoju Przedsiębiorczości. Powiedział, że dokument ten 

został opracowany z dużą starannością i warto po niego sięgać, bo są tam zawarte pewne 

mechanizmy, które również będą miały wpływ na demografię miasta.  

Jeśli chodzi o sport i kulturę powiedział, że jego zdaniem trzeba pójść w jakość a nie ilość, bo 

to jakość zdecyduje o tym czy mieszkańcy skorzystają z proponowanej oferty. Dodał, że 

trzeba stawiać na imprezy, które aktywizują mieszkańców. 

W temacie polityki senioralnej powiedział, że miasto często jest stawiane za wzór w tym 

zakresie. W tym kontekście zapytał, co z młodzieżą – czy dla niej są tworzone kluby spotkań 

czy są podejmowane jakieś działania tak, jak to się robi w przypadku seniorów. Jak 

powiedział potrzebny jest stały pełnomocnik ds. współpracy z młodzieżą, który przeniknie do 

świata młodych ludzi i pozna ich potrzeby. Z rozmów z młodzieżą wynika, że nie mają gdzie 

się spotykać i spędzać czasu, więc jest to jedno z wyzwań Miasta na przyszłe lata. Podkreślił, 

że w najbliższym czasie Klub „Suwałki Przyszłości” wystąpi z wnioskiem o powołanie 

pełnomocnika ds. współpracy z młodzieżą.  

Kolejno wspomniał, że w mieście przydałaby się również Rada Kobiet, ponieważ głos kobiet 

powinien być słyszalny. Taka Rada została już powołana np. w Białymstoku.  

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że na terenie miasta zrobiło się zielono i 

wspomniała, jak kilka lat temu nawoływała do tego, aby przestać betonować miasto. Wyraziła 

nadzieję, że tak będzie.  

Następnie powiedziała, że chciałaby podziękować za działania Miasta w zakresie oświaty. Jak 

podkreśliła w szkołach średnich powstają nowe kierunki np. klasy sportowe, klasy 

menadżerskie z rozszerzonymi językami obcymi, co bardzo dobrze rokuje.  

Kolejno zwróciła uwagę na spadek demografii w Suwałkach. Powiedziała, że młodzież, która 

wyjeżdża na studia nie ma do czego wracać, bo miasto ma ograniczone możliwości 

rozwojowe ze względu m.in. na brak instytucji naukowych itd. Dodała, że miejsca pracy 

tworzą też przedsiębiorcy a ci, jak wskazano w Raporcie, za bardzo nie chcą inwestować w 
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mieście. Trzeba więc pochylić się nad tym, dlaczego tak się dzieje, ponieważ np. w 

nieodległym Ełku przypływ przedsiębiorców jest bardzo duży i inwestują tam środki. 

Podkreśliła, że miastu jest potrzeba młodych, kreatywnych i wykształconych osób a zamiast 

ich pozyskiwać, miasto ich traci ze względu na brak odpowiednich miejsc pracy.   

 

Wojciech Pająk powiedział, że według niego miastu brakuje myślenia o przyszłości i 

odważniejszego podejścia do realizacji projektów np. włączania mieszkańców w te określone 

projekty tak, aby mogli wziąć swoje sprawy w swoje ręce. Tego nie pokaże żaden raport 

oparty o dane i statystyki. Od silnych mieszkańców wszystko się zaczyna. Większość ludzi 

pracujących w mieście, to pracownicy małych i średnich przedsiębiorstw a to, co dzieje się w 

gospodarce nie sprzyja takim właśnie przedsiębiorcom. Podkreślił, że w Suwałkach, gdzie są 

olbrzymie obroty z handlu, Miasto nie ma z tego praktycznie żadnych zysków oprócz podatku 

od nieruchomości. Gdyby część VAT-u z tego obrotu trafiała do samorządu, wówczas można 

byłoby mówić, że miastu sprzyja przygraniczne położenie i nie byłyby mu potrzebne środki 

np. z Polskiego Ładu, ale stały udział w VAT.  

Podkreślił, że wyzwaniem jest również ułożenie przestrzenne miasta, aby piesi i rowerzyści 

nie czuli się zagrożeni w obliczu rosnącej liczby samochodów w mieście, nie tylko 

należących do mieszkańców, ale też Litwinów, którzy przyjeżdżają do Suwałk na zakupy.  

Odniósł się do wypowiedzi Jacka Juszkiewicza o tym, aby Suwałki przestały się porównywać 

do innych. Jak powiedział porównania są potrzebne, bo w innych samorządach również są 

dobre pomysły i warto się im przyglądać a jeśli są warte uwagi wdrażać je w mieście.  

Podkreślił, że jest przekonany o tym, że samorząd ma wiele do zrobienia, ale też wiele szans 

do wykorzystania np. rzekę Czarną Hańczę, Strategię Promocji, Program Rozwoju 

Przedsiębiorczości.  

 

Adam Ołowniuk powiedział, że na stronie Urzędu Miasta jest zakładka „Na co idą moje 

pieniądze?”, co jest bardzo dobrym pomysłem, ale dane tam zawarte nie są aktualne. Jak 

powiedział, dla mieszkańca jest to plus, jeśli może zobaczyć na co są przeznaczane pieniądze 

np. z podatków.  

Podkreślił, że Raport jest czytelny i wiele kwestii zostało już poruszonych przez 

przedmówców. Dodał, że 2022 rok był trudny dla wielu samorządów ze względu na kryzys 

spowodowany pandemią, wojną na Ukrainie, problemem uchodźców, inflacją, kryzysem 

energetycznym, podwyżkami cen towarów, zmianami przepisów itd. M.in. to utrudniło 

realizację inwestycji, ale też zadań bieżących. Wspomniał o deficycie na rynku pracy, 

ujemnym przyroście naturalnym, problemach przedsiębiorców. Podkreślił, że potrzebne są 

częstsze rozmowy i wspólna praca nad rozwojem i budżetem miasta.  

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że Raport o stanie miasta łączy się z budżetem za 

rok ubiegły, dlatego dyskusja bez wysłuchania sprawozdania z wykonania budżetu jest tylko 

częściowa. Jak powiedział, każdy kto przyjeżdża do Suwałk z zewnątrz mówi, że jest to 

piękne i zadbane miasto. Jeśli chodzi o inwestycje cały czas są jakieś realizowane – m.in. 

drogi, chodniki a tereny zielone się powiększają. 

Jeśli chodzi o politykę senioralną, to jest ona bardzo otwarta i szeroka. Jest wiele miejsc, w 

których seniorzy mogą spędzać czas, w tym również wiele jest ogródków działkowych.  
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W temacie ludzi pracy powiedział, że to obszar, w którym zawsze może być lepiej również w 

kwestii zarobków. Dodał, że każdy z mieszkańców może pracować, jeżeli tylko chce, 

ponieważ wciąż brakuje rąk do pracy a firmy ogłaszają nabory.  

Następnie poruszył temat młodzieży i niżu demograficznego. Jak powiedział, w szkołach 

średnich nie zmienia się liczba uczniów, ponieważ do szkół przyjeżdża młodzież z okolicy.  

Jeśli chodzi o ofertę, dlaczego warto byłoby zostać w Suwałkach powiedział, że Miasto nie 

przeskoczy ofert, jakie dają duże miasta. Dodał, że na wielu polach Suwałki nie są 

konkurencyjne dla młodych ludzi, ale warto wspomnieć, że wiele z tych osób specjalizuje się 

w branżach, które w mieście nie są potrzebne, więc nie mają, gdzie znaleźć pracy.  

Kolejno powiedział o szkołach podstawowych i przedszkolach. Tutaj, jak zaznaczył, Miasto 

jest na bardzo wysokim poziomie, ponieważ placówki są świetnie wyposażone, 

odremontowane i wykwalifikowana kadra. Wspomniał też, że w mieście funkcjonuje wiele 

niepublicznych placówek, które są dotowane przez Miasto.  

W temacie kultury powiedział, że Miasto ma sporo do zaoferowania, m.in. Zespół Pieśni i 

Tańca Suwalszczyzna, który według radnego powinien być najważniejszym elementem 

promocji miasta w zakresie kultury. Dodał, że na pierwszym miejscu wystawiany jest 

Suwałki Blues Festiwal, który w tym roku zmienia formułę.  

Zaznaczył, że jeśli chodzi o kulturę, to w mieście brakuje kilku elementów i porównując 

chociażby do Ełku, ma on szerszą ofertę aniżeli Suwałki. 

W temacie sportu powiedział, że dominuje piłka nożna. Jeśli chodzi o inne dziedziny, np. 

żeglarstwo brakuje trenerów, którzy chcieliby zająć się tym w pełnym wymiarze, brakuje też 

na to środków. W sporcie zawodowym perełką jest drużyna Ślepsk Malow Suwałki, która gra 

na równi z innymi najlepszymi drużynami. Druga najlepsza drużyna to SKB Litpol Malow 

Suwałki. Dzięki tym drużynom suwalski sport stoi na wysokim poziomie.  

Na koniec wspomniał o turystyce. Jak powiedział, według niego potrzebna jest strategia 

rozwoju turystyki, którą trzeba byłoby przygotować we współpracy z okolicznymi gminami. 

Pomimo, że jak podkreślił, miasto nie ma zbyt wielu walorów turystycznych, to okolice 

miasta przyciągają turystów.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że według niego problemy miasta powinny być podzielone 

na dwie części – problemy i zagrożenia przemijające i takie, z którymi trzeba się mierzyć 

przez wiele lat. Tutaj wskazał na rozwój przedsiębiorczości, tworzenie nowych miejsc pracy i 

ich utrzymanie oraz poprawa demografii. Trzeba pochylić się nad tym, jak przeciwdziałać 

problemom przedsiębiorców oraz poprawą wskaźników demograficznych, które wpływają na 

rozwój przedsiębiorczości. Dodał, że według niego czynnik dostępności miejsc pracy 

wykwalifikowanej kadry jest najważniejszy z tych wszystkich czynników, które będą 

ograniczać napływanie przedsiębiorców i inwestycji. Podkreślił, że dla młodych ludzi 

najważniejsze są trzy rzeczy: dostępność mieszkań w atrakcyjnej cenie i niedrogich w 

utrzymaniu, stabilna praca i godne zarobki oraz perspektywa awansu i rozwoju. Powiedział, 

że z rozmów z młodymi ludźmi wynika, że według nich dobrą pracę w mieście można 

znaleźć tylko po znajomości. Powiedział, że trzeba się zastanowić nad tym, co zrobić, żeby 

ten negatywny obraz zniwelować. 
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Jacek Roszkowski powiedział, że położenie w Przesmyku Suwalskim oznacza, że kwestia 

bezpieczeństwa jest częścią Raportu o stanie miasta. Nie można powiedzieć, że konflikt na 

Ukrainie się kończy, więc według radnego mieszkańcy powinni mieć większą świadomość 

działania obrony cywilnej w mieście i być przygotowanym a takie zadania powinno 

realizować Miasto.  

Następnie powiedział, że w mieście każda grupa wiekowa powinna znaleźć dla siebie miejsce 

do spędzania czasu. Dodał, że ubolewa nad tym, że niektóre obiekty sportowe stoją puste, nikt 

z nich nie korzysta, ponieważ są ograniczenia dostępu wynikające z regulaminów. Podkreślił, 

że miasto powinno być otwarte na wszystkich a samorząd powinien pomóc w realizowaniu 

równych aktywności.  

 

Jarosław Schabieński wspomniał, co warto byłoby poprawić i uporządkować w Raporcie, 

jeśli chodzi o kwestie techniczne, które ułatwiałyby odbiór danych. Porównując Suwałki do 

Łomży, powiedział, że Suwałki rozwijają się lepiej i stało się tak m.in. dzięki 

przygranicznemu położeniu, które kiedyś dało tę szansę a teraz daje pewne ograniczenia.  

Teraz stawia to przed samorządem, ale i rządem pewne wyzwania, które wiążą się z kosztami.  

Jeśli chodzi o oświatę powiedział, że niedawno radni przyjęli Strategię Oświaty, którą 

przygotowała zewnętrzna firma i w której wspomniano, że wydatki Suwałk na oświatę są nie 

większe niż miast porównywalnej wielkości. Podkreślił, że ważne aby dawać młodzieży 

umiejętności i pole do działania a nie projekty, które narzucają pewne ramy. Dodał, że 

największym wyzwaniem i zadaniem jest teraz pomoc psychologiczno-pedagogiczna dla 

młodzieży, ponieważ raporty o stanie psychicznym młodych ludzi są alarmujące.   

Podkreślił, że nie wszyscy mieszkańcy miasta są traktowani równie poważnie i mają taką 

samą szeroką ofertę. Trzeba zwrócić większą uwagę np. na pewne organizacje jak harcerstwo. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że wierzy w to, że Suwałki będą się rozwijać i 

zachęcać młodych do powrotu np. ze studiów. Powiedziała, że trzeba chcieć stworzyć 

właściwe warunki, wsłuchać się w konstruktywny głos opozycji, która chce pomóc w 

rozwijaniu miasta. Podkreśliła, że pewne sprawy trzeba usprawnić np. w kontaktach z 

inwestorami, aby nie musieli czekać miesiąc na odpowiedź urzędników w danej sprawie, 

ponieważ to zniechęca. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że spojrzał na Raport z punktu widzenia zadań 

realizowanych przez samorząd. Zadał pytanie czy radni zrealizowali we właściwy sposób 

zadanie związane z zagospodarowaniem przestrzennym miasta. Wspomniał o obsłudze 

interesantów w miejskich instytucjach, gospodarce ciepła, gospodarce odpadami. Powiedział, 

że radni skupiają się na rzeczach, które trzeba poprawić, ale jest wiele dziedzin, które działają 

bez zarzutu i o tym też trzeba pamiętać. Dodał, że z Raportu wynika, że większość zadań była 

realizowana w sposób optymalny i racjonalny w kontekście posiadanego budżetu. 

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że to samorząd odpowiada za opracowanie strategii a coraz 

więcej kompetencji zostaje przekazywanych na zewnątrz.  A to radni odpowiadają za to, co 

się w Radzie dzieje.  
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Kamil Klimek powiedział, że w dokumencie Strategii byli wymienieni autorzy i są to 

mieszkańcy Suwałk. Dokument był tez omawiany na merytorycznych komisjach i można 

było wnosić uwagi.    

Odnośnie Raportu powiedział, że różnice w zdaniach na ten temat wynikają m.in. z różnicy 

pokoleń, ponieważ każde pokolenie ma inne potrzeby. 

W odniesieniu do Raportu o stanie miasta powiedział, że Prezydent Miasta to typ wizjonera. 

Poprosił, aby w tych wizjach uwzględniać głosy kolejnych grup społecznych, bo miasto jest 

projektowane na przyszłość i jeśli młodzież ma wracać do miasta to trzeba brać pod uwagę 

również jej głos. Dobrze też czerpać inspiracje od innych miast, jeśli są one właściwe i 

słuszne.  

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi 

Miasta Suwałk. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z zapisami 

ustawy o samorządzie gminnym, po zakończeniu debaty nad raportem o stanie miasta Rada 

Miejska przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi wotum zaufania. Uchwała 

podejmowana jest bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Dodał, że 

niepodjęcie uchwały jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu Prezydentowi 

wotum zaufania.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 7 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LVII/745/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Prezydentowi Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Miasta Suwałki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Sprawozdanie z 

wykonania budżetu miasta za 2022 rok oraz Sprawozdanie finansowe Miasta Suwałk za 2022 rok 

radni Rady Miejskiej otrzymali w ustawowym terminie. Ponadto, wersja elektroniczna 

wymienionych dokumentów znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach. – sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.   

  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 17 do protokołu.   
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Następnie Prezydent Miasta przedstawił prezentację dotyczącą sprawozdania finansowego – 

prezentacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu.   

 
Zbigniew R. De-Mezer – przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię komisji – 

opinia stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 
Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwałą Nr 

RIO.II-00321-67/2023 z dnia 11 kwietnia 2023 roku Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku przedmiotowe Sprawozdanie zaopiniował pozytywnie – opinia 

RIO stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Anna Gawlińska powiedziała, że budżet 2022 jest wykonany lepiej niż był zaplanowany 

m.in. w kwestii wysokości deficytu. Niepokojące są kredyty, ale trzeba przyznać, że duże 

środki zostały przeznaczone na inwestycje i dzięki temu zrealizowano wiele projektów. 

Dodała, że Miasto zamiast zaciągać kredyty musi aktywniej pozyskiwać środki zewnętrzne, 

bo jest to szansa na zmniejszanie deficytu. Podkreśliła, że rok 2022 był trudnym rokiem, ale 

dobrze, że nie doszło do sytuacji, w której dochody bieżące byłyby niższe niż wydatki 

bieżące. Wyraziła nadzieję, że sytuacja budżetowa w roku bieżącym okaże się lepsza niż 

wygląda to teraz. Powiedziała, że Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” uczestniczyło w 

konstruowaniu budżetu i udzieli Prezydentowi absolutorium. Podkreśliła, że najważniejsi są 

mieszkańcy i trzeba myśleć o rozwoju miasta w sposób rozważny. Na koniec zaznaczyła, że 

trzeba doceniać i pamiętać o tym, co niepoliczalne m.in. o wkładzie pracy wolontariuszy, 

którzy poświęcają swój czas i środki na rzecz mieszkańców czy jak to było ostatnio na rzecz 

uchodźców.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 5 radnych; 

„wstrzymał się od głosu” – 2 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/746/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Suwałki  

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

absolutorium.  
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Zbigniew R. De-Mezer – przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium – wniosek stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uchwałą Nr 

RIO.II-00322-27/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku z dnia 15 maja 2023 roku stwierdzono, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Suwałkach spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym i w 

ustawie o finansach publicznych – pismo stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Jacek Niedźwiedzki – przedstawiciel Klubu Radnych „Suwałki Przyszłości” wspomniał o 

zmianach podatkowych, jakie wprowadził rząd oraz kwotach, jakie tracą przez te zmiany 

samorządy i wysokości rekompensat, jakie otrzymują od państwa. Dodał, że gdyby Miasto 

miało te pieniądze, jakie miałoby bez zmian w prawie, wówczas udałoby się przeprowadzić 

więcej inwestycji, o które wnioskowali radni z różnych klubów i ugrupowań. Podkreślił, jaki 

wpływ ma inflacja na wiele aspektów funkcjonowania miasta.  

 

Jacek Juszkiewicz – przedstawiciel Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” podkreślił, że 

pieniądze rządowe są znaczne i przekraczają straty, jakie odnotowuje miasto przez zmiany 

podatkowe, o których mówił Jacek Niedźwiedzki.    

Podkreślił, że niepokojące jest zadłużenie miasta. Dodał, że Klub PiS nie brał udziału w 

konstruowaniu budżetu, dlatego też będzie głosował „przeciw”. 

 

Marek Zborowski-Weychman – przedstawiciel Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” 

powiedział, że członkowie Klubu z pełnym przekonaniem będzie głosował „za”. Zaapelował 

do wszystkich radnych, aby poczuli się współgospodarzami miasta i też zagłosowali „za”. 

 

Tadeusz Czerwiecki odniósł się do wypowiedzi Jacka Niedźwiedzkiego, który mówił, że 

Miasto otrzymało mniej pieniędzy z tytułu PIT. Podkreślił, że te pieniądze zostały w 

kieszeniach mieszkańców i o tym trzeba pamiętać. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z art. 28a 

ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym „Uchwałę w sprawie 

absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu 

rady gminy”.   

  

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 7 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LVII/747/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Suwałk absolutorium. 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15-minutową przerwę.  

 

Ad pkt. 10 

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2022 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 23 maja 2023 r. przyjęła Sprawozdanie z 

realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2022 rok. 

 

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Sprawozdanie z realizacji 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2022 rok, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 11 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r.  

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 22 maja br., Komisja Oświaty i Wychowania w dniu 22 maja 

br., Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja br., Komisja Strategii i 

Rozwoju Gospodarczego w dniu 25 maja br. oraz Komisja Finansowo – Budżetowa w dniu 25 

maja 2023 r. przyjęły Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2022 r. 

 

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie w 2022 r., zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

– Informacja stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Ekologii, 

Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 22 maja br., Komisja Oświaty i Wychowania w dniu 22 maja 

br., Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 23 maja br., Komisja Strategii i 

Rozwoju Gospodarczego w dniu 25 maja br. oraz Komisja Finansowo – Budżetowa w dniu 25 

maja 2023 r. przyjęły Informację z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały 

Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2023. 

 

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska  – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/748/2023 
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RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy  

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

– stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że składał interpelację w sprawie rejonu budynku przy 

ulicy Raczkowskiej 185 i wspólnie z radnym Zbigniewem De-Mezerem starali się o to, aby 

zająć się sprawą mieszkańców tego budynku. Dodał, że to dobry przykład współpracy koalicji 

i opozycji w imię dobra mieszkańców. Podziękował władzom miasta za pochylenie się nad 

tematem i działanie na rzecz dobra mieszkańców.   

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/749/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w rejonie budynku przy ulicy Raczkowskiej 185 w Suwałkach.. 

– stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską i terenem 

kolejowym w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
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Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/750/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 

ulicami: Przemysłową, Sejneńską i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk.  

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że do niego również trafiały niepokojące głosy, uwagi 

dotyczące projektu tej uchwały.   

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych; „wstrzymał się od głosu” – 

3 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/751/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 
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w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 

ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa Stefana Wyszyńskiego  

i granicą administracyjną miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie akcji w spółce 

Agencja Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. z siedzibą w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn zapytał na co zostaną przeznaczone pieniądze uzyskane ze sprzedaży akcji.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że to przykre, że Miasto zostało pozbawione miejsca w 

radzie nadzorczej. Zapytał też dlaczego Urząd Marszałkowski nie może realizować swojego 

pomysłu na „ARES” we współpracy z Miastem Suwałki.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta przypomniał krótko historię „ARESU” i akcji 

posiadanych przez Miasto w tej spółce oraz bieżące pomysły władz wojewódzkich na rozwój. 

Jak powiedział, po analizie propozycji zbycia akcji uznał, że tak należy zrobić. Dodał, że 

wycena akcji jest zrobiona, ale jeśli uchwała zostanie podjęta, wówczas Miasto przystąpi do 

negocjacji. Przy okazji wspomniał również o akcjach, jakie posiada Miasto w Suwalskiej 

Specjalnej Strefie Ekonomicznej oraz o sytuacji z tym związanej.  

Odnośnie pytania Kamila Lauryna o przeznaczenie środków zdobytych ze sprzedaży akcji 

powiedział, że nie ma z tym problemu, ponieważ potrzeb jest bardzo dużo. Dodał, że np. 

Miasto dostało dofinansowanie na remont ronda przy ul. Sikorskiego, E. Plater, Bulwarowej, 

ale Miasto musi znaleźć teraz brakujące środki na tę inwestycję.  

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że to władze województwa chcą kupić akcje od 

akcjonariuszy i dokapitalizować Spółkę na terenie Suwałk to jest otwarcie na 

przedsiębiorców. Być może pojawią się jakieś nowe miejsca pracy, budynki zostaną na 

terenie miasta. Powiedziała, że spółka działa w oparciu o przepisy prawa. Dodała, że jeśli 

Miasto nie sprzeda akcji i tak nie będzie miało z tego żadnych zysków a tylko zablokuje 

możliwość inwestowania przez Urząd Marszałkowski.  
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Karol Korneluk zapytał, kiedy nastąpią negocjacje ceny akcji z Marszałkiem oraz czy radni 

poznają ostateczną cenę zbycia akcji. Zapytał też jaka będzie procedura z pozostałymi 

akcjonariuszami Spółki.  

 

Maciej Milanowski – Wiceprezes Agencji Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. powiedział, 

że jeśli chodzi o indywidulanych akcjonariuszy jest ich ośmiu i do wszystkich zostały 

wysłane zapytania odnośnie chęci sprzedaży akcji. Większość z nich zadeklarowała chęć 

sprzedaży posiadanych akcji. Wytłumaczył, że Województwo Podlaskie jako akcjonariusz 

Spółki nie może dokapitalizować Spółki, która nie jest w 100% własnością województwa, 

ponieważ  nie może dokapitalizować innych podmiotów.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 18 radnych; „przeciw” – 1 radny; „wstrzymał 

się od głosu” – 1 radny) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/752/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie akcji w spółce  

Agencja Rozwoju Regionalnego „ARES” S.A. z siedzibą w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu korzystania z szaletu miejskiego położonego na terenie Gminy Miasta 

Suwałki oraz powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z szaletu miejskiego. 
 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały 

wraz z autopoprawką – stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Zbigniew R. De-Mezer zapytał dlaczego szalet przy ulicy Noniewicza jest nieczynny. 

Przypomniał, że pytał o to zimą, ale wtedy uzyskał odpowiedź, że szalet jest nieczynny zimą. 

Teraz jest wiosna a jest on dalej zamknięty.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że przy III LO jest również nieczynny szalet i mnóstwo 

przedsiębiorców prosi o to, aby go wyremontować i uruchomić dla mieszkańców.  

 

Jarosław Schabieński zapytał czy zmiana regulaminu oznacza, że do szaletu będzie można 

wchodzić z psem a jeśli tak, to ma wątpliwości czy jest to dobry pomysł.  
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mec. Paweł Michalski wytłumaczył, że niektóre osoby uprzywilejowane np. osoby 

niewidome muszą korzystać z pomocy psa przewodnika w związku z czym nie może zostać 

wprowadzone ograniczenie wchodzenia ze zwierzętami. Sprawa została przeanalizowana 

również pod kątem swobód obywatelskich.  

 

Zdzisław Przełomiec zapytał jak to z udostępnianiem toalet przez restauracje i puby. Co 

reguluje ten tryb. 

 

mec. Paweł Michalski powiedział, że jeśli chodzi o miejsca prywatne wynika to z uprawnień 

właściciela i jego zgody lub braku tej zgody. Obowiązek nie wynika z przepisów prawa. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jeśli chodzi o szalet to miał być on 

czynny od maja a jeśli jest inaczej, zostanie to wyjaśnione a szalet otwarty.  

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że w Warszawie darmowe toalety są dostępne 

we wszystkich instytucjach miejskich Miasta Stołecznego Warszawa, zarówno w urzędach, 

jak i w placówkach kultury. Dodatkowo jest to oznaczone na zewnątrz budynków.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „wstrzymał się od głosu” – 

4 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/753/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z szaletu 

miejskiego położonego na terenie Gminy Miasta Suwałki oraz powierzenia Prezydentowi 

Miasta Suwałk ustalenia wysokości opłat za korzystanie z szaletu miejskiego. 

– stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek stanowi 

załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 5 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LVII/754/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek stanowi 

załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 13 radnych; „przeciw” – 5 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LVII/755/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 31 maja 2023 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Ad pkt. 21 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odnośnie wypowiedzi Jacka 

Roszkowskiego dotyczącej braku porządku na bulwarach im. W. Kunca zacytował 

wypowiedź, którą otrzymał w tej sprawie z ZDiZ. Wynika z niej, że sprzątanie bulwarów 

odbywa się raz  w tygodniu a ostatnie dwa sprzątania za pomocą myjki ciśnieniowej, jednak 

ze względu na obecność ptactwa sytuacja zanieczyszczania tego terenu wciąż się powtarza. 

Dodał, że w dozwolonym czasie odbywało się straszenie ptactwa, jednak bezskutecznie. 

Tablica informacyjna została przeniesiona w odpowiednie miejsce z dala od zabrudzeń. 

Prezydent zaznaczył, że jest to miejsce często uczęszczane przez mieszkańców, więc dobrze 

byłoby, aby wyglądało estetycznie. Zapowiedział, że służby zostaną tam wysłane.  

Jeśli chodzi o temat zgłoszony przez radnego Jarosława Kowalewskiego dotyczący terenu 

przy ul. Grunwaldzkiej i Chrobrego, Prezydent Miasta odpowiedział, że PWiK chce 
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wybudować na tym terenie zbiornik retencyjny i wkrótce przedstawi plany w tym zakresie. 

Dodał, że na taki cel będzie możliwość pozyskania środków z nowej perspektywy finansowej 

UE. Podkreślił również, że do tego czasu, aby ZDiZ uporządkował ten teren w ramach swoich 

możliwości i tak się stanie. Jeśli chodzi o ławki nad zalewem Arkadia sprawa zostanie 

przeanalizowana przez zarządcę tego terenu, czyli Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji i 

jeśli problem rzeczywiście występuje to ławki trzeba by było przestawić na drugą stronę ciągu 

pieszo-rowerowego.  

Następnie odniósł się do tematu budowy pomnika Aleksandry Piłsudskiej. Powiedział, że 

odbyło się w tej sprawie spotkanie, w którym brali udział przedstawiciele klubów i 

ugrupowań. Dyskusja na ten temat odbyła się również na Kolegium Prezydenta Miasta. Jak 

powiedział, rozmowy dotyczą nie tylko udziału finansowego Miasta w tym projekcie, ale 

również lokalizacji, bo w tej kwestii pojawiają się różne pomysły. Podkreślił, że ważne, aby 

zapadła w końcu jakaś decyzja Rady Miejskiej w tej sprawie, bo Prezydent jest organem 

wykonawczym a nie uchwałodawczym. Dodał, że budowę pomnika sfinansuje Związek 

Piłsudczyków RP. W tym temacie potrzebna jest zgoda i konsensus.  

Jeśli chodzi o temat oświetlenia na os. Polna, który zgłosili radni Marek Zborowski-

Weychman i Jacek Niedźwiedzki powiedział, że były ustalenia, że z uwagi na wysokie ceny 

energii elektrycznej trzeba wprowadzić oszczędności i stąd wyłączenie części oświetlenia 

ulicznego w godzinach nocnych. Dodał, że jeśli na jednym osiedlu oświetlenie zostanie 

włączone, to na innych też trzeba będzie je włączyć, żeby równo potraktować wszystkich 

mieszkańców. Powiedział, że zastanawia się nad tym, czy nie włączać oświetlenia nocnego w 

sezonie letnim w weekendy, ale jest to sprawa do przeanalizowania.    

Jeśli chodzi o szkolny budżet obywatelski powiedział, że trwają prace nad projektem 

zarządzenia w tej sprawie.  

Następnie odniósł się do sprawy zgłoszonej przez radnego Jarosława Schabieńskiego 

odnośnie remontów ulic. Powiedział, że jeśli są jakieś nierówności to w ramach przeglądów 

gwarancyjnych zostanie to sprawdzone. Dodał, żeby radny zgłosił dyrektorowi ZDiZ, o które 

dokładnie ulice chodzi.  

Odnośnie tablicy informacyjnej dotyczącej Aleksandra Seredyńskiego powiedział, że  inne 

ronda również noszą nazwy znanych postaci i trzeba byłoby ustawiać takie tablice przy 

każdym z tych rond, aby uniknąć zarzutów, że o jednej postaci jest informacja a o innej nie 

ma. Temat zostanie przeanalizowany przez Wydział Kultury.   

Kolejno powiedział, że zbliża się  Narodowy Dzień Pamięci Ofiar Niemieckich 

Nazistowskich Obozów Koncentracyjnych i Obozów Zagłady i w związku z tym 14 czerwca 

o godz. 10:00 przy Pomniku Straceń odbędzie się symboliczne spotkanie z udziałem 

młodzieży. Dodał, że w przyszłym roku zostanie ten dzień wpisany do kalendarza. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do pytania o ofertę wakacyjną 

dla dzieci i młodzieży, o co pytał radny Marek Zborowski-Weychman. Powiedział, że dużą 

ofertę półkolonii przygotował Ośrodek Sportu i Rekreacji. Będzie to łącznie 7 turnusów, w 

których weźmie udział ponad 200 dzieci. Następnie dodał, że Suwalski Ośrodek Kultury 

przygotowuje 4 turnusy dla 50 dzieci. Podkreślił, że jest też kilka propozycji, które są 

współfinansowane przez Miasto, m.in. warsztaty filmowe. Organizacje pozarządowe również 
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będą organizowały wypoczynek dzieci i młodzieży. Są również sygnały, że kluby sportowe 

również będą organizowały zajęcia wakacyjne. 

Jeśli chodzi o system monitorowania wynajmu obiektów sportowych powiedział, że trwają 

prace nad tym systemem i testowanie propozycji.  

Następnie odniósł się do tematu naboru do szkół ponadpodstawowych. Z analizy wynika, że 

w naborze weźmie udział ok. 1400 uczniów a szkoły są na tę liczbę osób przygotowane. 

miasto bierze też pod uwagę fakt, że przyjdzie niż i tej pracy dla nauczycieli będzie mniej, 

jednak Miasto będzie pracować z dyrektorami szkół nad tym, aby nauczyciele nie tracili 

zatrudnienia.   

 

 

Ad pkt. 22 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w czerwcu są 

planowane dwie sesje –  nadzwyczajna, której termin zostanie jeszcze ustalony oraz 

planowana, która odbędzie się 28 czerwca o godz. 11:00. 

 

Kończąc LVII sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom, Skarbnikowi oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział.  

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


